
Forældrebestyrelsesmøde d. 24. feb. kl. 19,00-21,30 på Skanderborg fælled, lokale 1.S. 07 

Referat: 

Punkt  Baggrund/ forberedelse Referat 

Godkendelse af dagsorden 
Valg af referent/ mødeleder 
 

Afbud Stinne Adamsen Dagsorden godkendt 
Mikael mødeleder  
Steffen referent  
 

Nyt fra formanden: 
Henvendelse fra forældre vedr. ferie 
 

Men hvordan løser vi det dilemma?? 

 
Bestyrelsen orienteres om det svære dilemma ift. 
tilbagemelding om pasningsbehovet i god tid. På baggrund 
af en henvendelse fra en forælder. 
Der er ingen nem løsning, men undtagelsesvis kan en løsning 
være,  at forældre melder ind med tilkendegivelse om 
pasningsbehov i hele perioden, og derfra er i dialog med 
dagplejeren om det reelle behov, når der kommer klarhed 
herom.  
 
 

Stordagpleje, Hylke 
 

Vi er blevet kontaktet af en gruppe forældre i 
Hylke, der ønsker oprettelse af en 
stordagpleje. 
 

Ildsjæle i Hylke har gjort et stort forarbejde ift. 
mulighederne for nye pasningstilbud i Hylke – og gerne nye 
dagplejepladser. Forældre opfordres til at skrive op til en 
plads i dagplejen, så snart det er muligt, så der bliver 
overblik over behovet og pasningstilbuddet kan 
justeres/oprettes herefter. 
 

Det politiske udvalg: 

• Lokaler til fællesskaber 

• Økonomi 

• Rekruttering 

• Minimumsnormeringer 
 

Vi skal drøfte de næste skridt i forhold til 
tilbagemelding fra Dagtilbudschef Charlotte 
Styver, som jeg har aftalt følgende med: 
Vedr. minimums normeringer og lokaler til 
fællesskaber: 
Vi vil prøve at samle en indstilling til udvalget 
under overskriften: Fremtidens dagpleje, så vi 
kæder de to spørgsmål sammen med ønsket 
om at have en dagpleje med høj kvalitet, samt 

Vi drøfter muligheder samt fordele/ulemper ift. forskellige 
kommunikationsveje med det nye børne- og ungeudvalg i 
Skanderborg Kommune, der bl.a. skal diskutere efterlevelse 
af kravene om minimumsnormeringer. 
 
Ønsket er at sikre en fortsat stærk dagpleje, som dog står 
overfor flere forskellige udfordringer ift. økonomi, 
rekrutteringsudfordringer, lokaler for fællesskaber osv. 
  



ønsket om at rekruttere og fastholde 
medarbejdere. 
Charlotte vender tilbage med evt. tidspunkt og 
mulighed for at på koblet en konsulent fra 
fagsekretariatet på opgaven. Else afventer 
dette i forhold til forældrebestyrelsen, der 
ønsker en dialog med Udvalget om 
ovenstående. 
 

Bestyrelsen informeres om udfordringernes karakter med 
henblik på dialog med det politisk udvalg, og diskuterer 
hvordan vi som forældre oplever udfordringer og ser 
potentialer for at styrke dagplejen. 
 
Orientering om: 
Lokaler til Fællesskaber – historik og status:  
Overordnet mange flytninger af lokaler for fællesskaber (og 
udgifter der følger med). Status nu er manglende lokaler til 
fællesskaber i flere områder. Over halvdelen af dagplejerne 
har lige nu ikke adgang til lokaler for fællesskaber. Budgettet 
følger lige nu ikke med eventuelle udgifter til nye lokaler for 
Fællesskaber. Ligeledes mangel på egnede lokaler. 
 
Økonomi:  
Underfinansiering ift. drift. Øgede rengøringsudgifter, 
strømpriser, udgifter ved flytninger af lokaler for 
fællesskaber. Manglende kompensation ift. ekstra udgifter 
til drift af stordagplejen. 
 
Konklusionen bliver, at Mikael og Steffen i samarbejde med 
Else udarbejder et udkast til en skrivelse til det politiske 
udvalg med anmodning om foretræde på udvalgsmødet d. 5. 
maj, for at sikre, at dagplejen ikke overses ift. debatten om 
minimumsnormeringer, og for at skabe klarhed om, hvor det 
politiske udvalg står ift. overvejelser om 
minimumsnormeringer i dagplejen. 
 
I den forbindelse udarbejdes der beregninger på forskellige 
scenarioer for minimumsnormeringer, hvor der bl.a. peges 
på behovet for flere gæstepladser, der ydermere relaterer 
sig til udfordringerne omkring højt sygefravær (evt. 
områdespecifikke udregninger ift. femte barn og 
sammenhængen med antallet af sygemeldinger), samt 



udregninger ift. forskellige scenarioer for ændringer af 
overgangen mellem dagpleje og børnehave. 
 
Udkastet præsenteres og diskuteres på næste 
bestyrelsesmøde. 
 

Pause   

Status på Kontraktmål: 

• Fællesskabsprocessen 

• Mad og måltider, se bilag 
 

 Kurser udbudt for dagplejerne ift. kontraktmål om mad og 
måltider – god tilmelding. Processen forløber planmæssigt. 
 
Fælleskabsprocessen – datoer for møder med oplæg og 
dannelse af fællesskaber for dagplejerne er fastlagt og 
meldes ud til forældre snarest 
 
 

Stormøde 

• Invitation 

• Punkter til beretning 

Stormøde med valg til bestyrelsen afholdes d. 
28. april 

Bestyrelsen præsenteres for udkast til programmet, og 
kommer med forslag til ændringer. 
Forældrebestyrelsesformand Mikael introducerer til dagen 
og kommer med bestyrelsens beretning. Herefter faglige 
indspark om madmod og madglæde til glæde for både 
forældre og dagplejere. Else runder af. Der er lagt op til en 
meget spændende og indholdsrig aften for både forældre og 
dagplejere! 
 

Nyt fra ledelsen 

• Budget 

• Kapacitet 

• Corona 
 

 Bestyrelsen oplyses om det fortsatte underskud i budgettet 
og det umiddelbare misforhold mellem antallet af børn og 
dagplejere - skævvridning på belægning på tværs af 
områderne. 
  
Vi diskuterer kort opmærksomhed på kommunikationen og 
information om muligheden for valg af dagplejen for nye 
forældre. 
 
Foreløbigt sidste snak om forældrekommunikation og 
coronasituationen. Dagplejerne og ledere har oplevet en 



enormt stor velvilje og samarbejdsiver fra forældre under 
denne måneds hårde periode med mange coronarelaterede 
udfordringer.  

Evt.   

 

 


